
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 25
Svatý Kopeček

Č. 5 / 2023 15. 05. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: František Prášil, Stanislav Jeřábek, Ing. Stanislav Černý, Ing. David Alt, Lucie Karasová,
Mgr. Michal Krejčí, Jiří Valihrach, PaedDr. Olga Němcová MBA

Omluveni: Petr Pudil

Hosté: Karel Chlumecký,
J. Šotola-strážník č. 167-Městská policie Olomouc,
J. Hynek-strážník č. 084-Městská policie Olomouc

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Jednání začalo v 18:00 hod.
V úvodu schůze přivítal František Prášil přítomné členy a hosty. Bylo konstatováno, že KMČ Svatý Kopeček je
usnášeníschopná. Ověřovatelem zápisu byl určen Mgr. Michal Krejčí.
Program schůze: 
1) Žádost o zrušení navýšení nájemného - prodejna potravin (vyjádření KMČ)
2) Sadové náměstí - parkování u kostela - jednání
3) Parkovací systém IDS - informace o postupu prací
4) Žádost o umístění kamery a úprava dopravního značení 
5) Projekt ,,zahrada pod hospicem"/nová zastávka MHD u restaurace U Macků - informace a další postup
6) Informační tabule
7) ,,Rybníky a studny" informace z místního šetření
8) Svatokopecká ročenka 2022 - informace o přípravě a připomínky
9) Různé

Usnesení:
KMČ projednala návrh programu schůze a schvaluje program jednání.

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
František Prášil- vznesl požadavek směrem k zástupcům MPO týkající se včasného uzavření příjezdové cesty
na Svatý Kopeček na kruhovém objezdu v Samotiškách ve dnech, kdy na Svatém Kopečku je zcela naplněna
kapacita parkovacích míst. Městská policie v takových případech požádá Dopravní policii o uzavření příjezdu v
Samotiškách na Svatý Kopeček. Nově budovaný dopravně informační systém na Svatém Kopečku bude
informovat o naplněnosti parkovišť a bude možné v předstihu zabránit zbytečnému zajíždění návštěvníků na
Svatý Kopeček a hledání parkovacích míst. V okamžiku naplnění kapacity parkovišť na Svatém Kopečku se na
příjezdech na kruhový objezd v Samotiškách rozsvítí proměnná dopravní značka "parkoviště Sv. Kopeček
obsazeno".

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Starší požadavky
Zápis č. 11/2022 ze dne 05. 12. 2022: Posilová autobusová linka č. 111 na Svatý Kopeček - Před uzavřením
Zápis č. 1/2023 ze dne 09. 01. 2023: Požadavek na svolání místního šetření - "Rybníky a studny" - V realizaci
Zápis č. 1/2023 ze dne 09. 01. 2023: Stanoviště tříděného odpadu - Holubova - V realizaci
Zápis č. 2/2023 ze dne 06. 02. 2023: Parkoviště "u hřbitova" - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 06. 03. 2023: Projekt "zahrada pod hospicem" / nová zastávka MHD - Předáno



5 Projednávané záležitosti

5.1 Žádost o zrušení navýšení nájemného-prodejna potravin (vyjádření KMČ)
KMČ Svatý Kopeček obdržela (dostala na vědomí) žádost provozovatele prodejny potravin na Svatém Kopečku
- Sadové náměstí 26/7 pana Dang Khoa Pham týkající se zrušení navýšení nájemného a pachtovného, které
mu bylo ze strany Správy nemovitostí Olomouc a.s. navýšeno. Jedná se o tzv. inflační koeficient.
Členové KMČ Svatý Kopeček se s žádostí o zrušení navýšení nájemného a pachtovného seznámili a s jejím
obsahem souhlasí. Navýšení nájemného by mohlo zásadně přispět k ukončení provozu činnosti. Považujeme
zachování provozu prodejny potravin na Svatém Kopečku za důležité hlavně pro starší obyvatele, kteří tuto
prodejnu využívají a nemají možnost zajíždět do Olomouce.
Po projednání bodu přijala KMČ Svatý Kopeček níže uvedené usnesení:

Usnesení:
KMČ Svatý Kopeček souhlasí s žádostí provozovatele potravin na Svatém Kopečku-Sadové náměstí 26/7 p.
Dang Khoa Phana o zrušení navýšení nájemného a pachtovného. KMČ Svatý Kopeček se připojuje k této
žádosti a žádá RMO o zrušení (odpuštění) navýšení nájemného a pachtovného.

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.2 Sadové náměstí - parkování u kostela - jednání
František Prášil informoval členy KMČ o uskutečněné schůzce týkající se problematiky parkování v okolí
kostela. Za KMČ Svatý Kopeček se jednání zúčastnili PaedDr. Olga Němcová, Lucie Karasová a František
Prášil, za KMČ Lošov Ing. Miroslav Charouz a za ŘKF Olomouc-Svatý Kopeček Hyacint Pavel Kuchta, Jiří
Čedroň, Václav Stejskal.
V úvodu jednání byla zástupci ŘKF předložena problematika parkování na severní straně poutního areálu.
Ostatním účastníkům jednání byl prezentován záměr vytvoření studie, která bude řešit revitalizaci prostoru
parcely č. 33, vytvoření parkovacích míst a nalezení způsobu pro zamezení zajíždění vozidel bez oprávněného
zájmu do uvedeného prostoru.
Studie byla v uplynulých týdnech zadána Ing. Tužínovi majitelem pozemku Královskou kanonií premonstrátů na
Strahově (dále KKP).
Místní obyvatelé si dlouhodobě stěžují na nepřiměřenou zátěž projíždějících vozidel (a to i v nočních hodinách).
Vše se zhoršilo především v době covidové pandemie. Obyvatelům vadí převážně auta návštěvníků ZOO a
turistů, kteří nerespektují dopravní značení a vjíždí neoprávněně do obytné zóny ve všech možných časech a
nekontrolovaně parkují na všech možných místech.
Ze strany některých účastníků jednání zazněl podnět opírající se o protiprávnost umístněné zákazové značky z
ulice Dvorského do ulice Holubova. Zástupci KMČ Sv. Kopeček ale zároveň nevidí jiný způsob zamezení
nežádoucímu vjezdu, než je použití této značky. Cílem je najít takovou podobu dopravního značení, která
zabrání nežádoucímu vjezdu vozidel a umožní zároveň legální průjezd na pozemky KKP.
Všechny strany vnímají dosavadní stav jako nevyhovující a shodly se na nutnosti najít společné řešení
umožňující průjezd neporušující dopravní značení pro všechny uživatele baziliky a poutního areálu na pozemky
KKP a zároveň zabraňující neoprávněnému vjezdu ostatních vozidel. Dalším krokem je přikročení k vytvoření
společného zadání pro dopravního experta, který doporučí způsob dopravního značení a vytvoří podklady pro
další postup.
 
Michal Krejčí - uvedl, že pro parkování vozidel potřebných pro běžný provoz baziliky či Norbertina by si tyto
instituce měly zajistit parkovací stání především v rámci svých vnitřních areálů, nikoliv na Sadovém náměstí, jež
je veřejným prostranstvím a je převážně tvořeno zelení v památkově chráněném území. Pro vytvoření
parkovacích míst přímo na Sadovém nám., sloužících k oprávněným vjezdům (např. ženich s nevěstou, starší
senioři, ZTP), lze uvažovat o prostoru u Norbertina, nejprve je však nutné vyjasnit regulační pravidla (počet
stání, komu budou stání určena a v jakou denní dobu budou využívána a jak často a dlouho, kdo bude mít
povolení k vjezdu a jak jej obdrží, prostě obecně jaký bude dopravní režim území). Dle studie obnovy Sadového
nám. (Gerten s.r.o., 9/2022) se v daném prostoru má jednat pouze o ,,krátkodobé odstavení automobilů" a
parkování zde není výhradní náplní. Dle zmíněné studie je tato část Sadového nám. určena k následnému
využití: ,,Plocha je nazvána piazzettou, tedy malým, úzkým náměstíčkem, vybaveným nábytkem k odpočinku a
rozjímání." Michal Krejčí též připomněl, že převážná většina zde parkujících vozidel porušuje zákaz vjezdu a
stojí na zeleni, jedná se o nelegální parkování aut. Prostá legalizace parkovacích stání, jež je plánována v počtu
desítek automobilů pro každodenní provoz, by znehodnotila tento cenný prostor, vážně zvýšila dopravní zátěž
území, narušila jeho klidový režim a zatížila zde žijící obyvatele.
 
KMČ Svatý Kopeček se bude účastnit dalších navazujících jednání a o dalším postupu Vás (obyvatele) budeme
informovat.

5.3 Parkovací systém IDS- informace o postupu prací
František Prášil informoval členy KMČ o postupu prací na novém parkovacím systému na Svatém Kopečku.
Předpokládaný termín zahájení zkušebního provozu je červen. Veškeré části se budou postupně zprovozňovat
a "ladit".
Celý parkovací systém by měl hlavně informovat návštěvníky Svatého Kopečka o obsazenosti parkovišť už na
příjezdu na Svatý Kopeček od Olomouce a Lošova a zabránit zbytečnému přejíždění a vyhledávání volných
parkovacích míst. V případě, že dojde k naplnění celkové kapacity parkovacích míst, bude na příjezdech na



kruhový objezd v Samotiškách "svítit" parkoviště Svatý Kopeček- obsazeno.
 
Michal Krejčí - apeloval na předsedu komise, aby se zasadil o zachování využití parkovacích stání před rest. ,,U
Macků" ve prospěch hostů této restaurace.
 
V případě otázek týkající se nového parkovacího systému, prosím, kontaktujte KMČ Svatý Kopeček, případně
na tel.: 736 729 767 (p. Prášil)

5.4 Žádost o umístění kamery a úprava dopravního značení
KMČ obdržela žádost od pana Milana Řeháka na umístění dohledové kamery v lokalitě "horniho" rybníku.
Důvodem jeho žádosti je neoprávněné vjíždění (hlavně) turistů do zákazu vjezdu a ničení travnatých ploch. Dále
žádá na příjezdu k "hornímu" rybníku doplnit k dopravní značce "Zákaz vjezdu všech motorových
vozidel"doplňkovou tabulku umožnující vjezd k jeho nemovitosti. 
Dohledová kamera a doplňková tabulka bude řešena koncepčně v rámci dopravního režimu lokality.

5.5 Projekt ,,zahrada pod hospicem"/nová zastávka MHD u restaurace U Macků- informace a další
postup
František Prášil informoval členy KMČ o předání požadavku KMČ Svatý Kopeček na koordinaci (součinnost)
projektu "Zahrada pod hospicem" a projektu Zastávka MHD u restaurace U Macků". Požadavek byl předán na
Odbor investic a Útvar hlavního architekta.
KMČ Svatý Kopeček bude iniciovat společnou schůzku. O postupu budeme informovat.

5.6 Informační tabule
V návaznosti na připomínky obyvatel týkající se chybějících nebo poškozených tabulí označující ulice na
Svatém Kopečku bude stávající označení zmapováno a následně KMČ požádá o obnovu. Zajistí Ing. Černý.

5.7 ,,Rybníky a studny" informace z místního šetření
František Prášil a Mgr. Michal Krejčí informovali členy KMČ o místním šetření, které se uskutečnilo dne
19.4.2023 za účasti zástupců KMČ Svatý Kopeček, majetkoprávního odboru a Rybářského svazu. 
Bylo dohodnuto:
1) V průběhu září bude vyčištěn rybník za hřbitovem.
2) Studna u rybníku na Radíkovské ulici bude osazena novým betonovým krytem a bude zachována současná
pumpa (majetkoprávní odbor zajistí nacenění).
3) KMČ Sv. Kopeček ve věci rekonstrukce rybníku na Radíkovské ul. navazuje na přijatý záměr předchozí
komise (viz zápis z 17. 6. 2020), který je popsán v zadání na zpracování projektové dokumentace. Z hlediska
věcného způsobu řešení na lokalitě dojde k částečnému odbahnění, materiál bude využit k tvorbě litorální zóny.
Předchozí průzkum musí prověřit charakter dna a riziko průsaků dnem. Dále bude pomocí zemního hutněného
přísypu zatěsněn břeh podél ulice Radíkovské. Požerák bude postaven nový s dvojitou dlužovou stěnou na
novém základu. Hladina stálého nadržení bude situována na úrovni dnešní horní hrany požeráku. V zátopě
budou vymezeny diferencované plochy podle převažující funkce: část bude ponechána jako hlubší
(vodohospodářská funkce, bruslení), na části budou vytvořeny stavebnětechnicky oddělené a stabilizované
plochy litorálních přísypů k zachování společenstev vodních makrofyt a na podporu výskytu obojživelníků.
Nátokový objekt a odpadní potrubí pod silnicí ulice Radíkovské zůstanou zachovány beze změn. Bezpečnostní
přeliv nebude doplňován.
 
KMČ Sv. Kopeček pověřuje člena komise Michala Krejčího zastupováním v této věci na SMOL/ MMOL.

5.8 Svatokopecká ročenka 2022 - informace o přípravě a připomínky
František Prášil a Michal Krejčí - informovali komisi o přípravě Svatokopecké ročenky za rok 2022.
František Prášil dále informoval členy komise o stížnostech některých autorů příspěvků do Svatokopecké
ročenky 2022, týkající se zasahování do jejich obsahu.
Editací publikace je komisí pověřena paní Jana Krejčová, jež je odpovědnou redaktorkou díla.
Připravenou ročenku zašle paní Krejčová ještě před dodáním do tisku členům KMČ Svatý Kopeček ke
schválení.
Po odsouhlasení zajistí František Prášil objednání tisku.
 

Usnesení:
KMČ Svatý Kopeček souhlasí se zněním bodu 5.8 Svatokopecká ročenka 2022 - informace o přípravě a
připomínky

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.9 Různé

Pan Jahoda (Holubova ulice) žádá o využití menších vozů při svozu odpadu (tříděný, komunální). Velké vozy
svou hmotností a velikostí ničí komunikace a stromy v blízkosti cesty.
Mapa sečení na Svatém Kopečku - aktualizace- v případě, že víte o travnatých plochách, které nejsou v



současné době sečeny, můžete je nahlásit na KMČ Svatý Kopeček. Tyto plochy musí být v majetku SmOl.
PaedDr. Němcová - informovala o vysazení dvou keřů šeříku vedle rybníku na Radíkovské ulici a možného
řešení obnovy turistické mapy Přírodní park Údolí Bystřice u ZOO.
PaedDr. Němcová - informovala o uschlém stromu v lokalitě za budovou pošty Sadové náměstí 7. Strom byl
vysazen v rámci estetizace v minulém roce. KMČ Svatý Kopeček žádá Omzoh o jeho náhradu.
Kontejnery vedle obchodu potravin - Mgr. Krejčí žádá posunutí kontejnerů na tříděný odpad do spodní části
vjezdu. Kontejner na kov navrhuje umístit na stanoviště tř. odpadu u restaurace Fojtství. Bude dohodnuto místní
šetření.
PaedDr. Němcová - dokumentace týkající se studie obnovy Sadového náměstí je pro obyvatele k nahlédnutí
(prostudování) v knihovně v budově nad poštou.
Pan Jeřábek upozornil na dopravní zrcadlo v prostoru před restaurací U Macků/hospicu, které bylo odstraněno v
rámci demolice staré zastávky MHD, trafiky a hasičské zbrojnice. KMČ Svatý Kopeček žádá o jeho zpětnou
instalaci.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
KMČ Svatý Kopeček se nevyjadřovala k žádným žádostem.

7 Nové požadavky

1 Svozové vozy TSMO

Pan Jahoda (Holubova ulice) žádá o využití menších vozů při svozu odpadu (tříděný, komunální). Velké vozy
svou hmotností a velikostí ničí komunikace a stromy v blízkosti cesty.

2 Náhrada uschlého stromu

PaedDr. Němcová - informovala o uschlém stromu v lokalitě za budovou pošty Sadové náměstí 7. Strom byl
vysazen v rámci estetizace v minulém roce. KMČ Svatý Kopeček žádá Omzoh o jeho náhradu.

3 Dopravní zrcadlo

Pan Jeřábek upozornil na dopravní zrcadlo v prostoru před restaurací U Macků/hospicu, které bylo odstraněno v
rámci demolice staré zastávky MHD, trafiky a hasičské zbrojnice. KMČ Svatý Kopeček žádá o jeho zpětnou
instalaci.

8 Obecné informace
Jednání bylo ukončeno ve 20:21 hodin. Příští řádné jednání KMČ Svatý Kopeček proběhne 5.6.2023 od 18:00
hodin v místnosti detašovaného pracoviště KMČ Sadové náměstí 7 (nad poštou). 

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 5 / 2023

Datum schválení zápisu: 08. 06. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
František Prášil

Zapsal/a:
František Prášil

Ověřil/a:
Mgr. Michal Krejčí


